
 

 

 

 

 

  

 

Milí přátelé, 

srdečně vás naposledy v tomto roce zdravíme z Nového Dvoru. Naše dny 

naplnil adventní čas a přípravy na Vánoce. Již za pár dnů totiž budeme prožívat 

a slavit jeden z největších křesťanských svátků, Narození spasitele Ježíše 

Krista.  

 

Vánoční čas je období klidu, víry, naděje, lásky, společného času s milovanými, 

přemýšlení a návratu k tradicím i sobě samým. Ke všemu, na čem skutečně 

záleží. Hlavou vám zcela jistě hýří otázky, které se nakupily v různých situacích 

během roku, avšak doteď zůstaly nezodpovězeny. Patrně na ně nebyl čas, 

prostor či ta správná příležitost je vyslovit a zamyslet se nad nimi.   
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Čas pro rozjímání 
 

 

Možná, že jedna z otázek, kterou si právě kladete, je to, zda vůbec 

potřebujeme Spasitele? Toužíme po něm? Kdo je to vlastně Spasitel? Od čeho 

nás přichází spasit? V čem jsme tak bezbranní, že musíme bezpodmínečně 

počítat s pomocí někoho jiného? „Vrať mi radost ze své spásy“ (Ž 50-BJ). 

 

Neporadili bychom si ve skutečnosti raději sami? K čemu je tento Spasitel, 

který se zdá zatím naprosto bezbranný? Vždyť leží zavinutý v chudém chlévě, 

neschopný čehokoli, zcela závislý na péči své matky... Co nám říká evange lium? 

 

Nebojte se! Zvěstuji vám velikou radost, radost pro všechen lid: V městě Davidově se 

vám dnes narodil Spasitel. 

  

 

 

Jak je to s radostí a nadějí pro všechny z nás? 
 

Je tato radost opravdu určena i nám? Nám se srdcem, které se může někdy, 

ale občas i často svírat, aniž bychom věděli proč... Nám, kteří žijeme svatě, 

podle možností a kteří předkládáme každý týden Bohu – skrze ucho svého 

zpovědníka – bezmocnosti, neobratnosti, nedokonalosti, za které se stydíme. 

Podíváme-li se na ně však pozorně, nejsou ničím zvláštním. A je ta radost 

určená i nám a našim bližním, přátelům zavaleným starostmi a skrytým 

utrpením okolo nás? Kde je Spasitel? 

 

Tak jako našim současníkům, ateistům, lidem lhostejným a sekularizovaným, i 

nám se stává, že klesneme až na dno. Tam, kde se Spasitel zdá nečinný a v 
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každém případě neviditelný. V takovou chvíli nám nevyloudí na tváři úsměv ani 

vánoční ozdoby, ani jesličky. 

  

 

 

Naděje stále září! 
 

 
 
 
 
 
  

Spasitel je přítomen v zárodku, v našem srdci. Takže je stále s námi. Kéž 

bychom se ho naučili vnímat! To vše totiž přispívá k postupnému růstu. Ač si to 

neuvědomuje, tak již nyní působí skrze naše možná někdy neobratné, ale 

zato upřímné činy. Naučme se mu připisovat dobro, které skrze nás činí, aby 

se toto dobro šířilo a upevňovalo do celého světa. Pamatujte, že i na těch 

nejmenších detailech a maličkostech záleží. A mají smysl. 

 

Bůh je zde, uprostřed nás. Bůh s námi, Emmanuel. Nezapomeňte však na to, 

že zázraky se nemohou dít stále. Bůh činí zázraky jen zřídka a nevyřeší za nás 

všechno. A navíc se na ně nejde připravit. Vybavte si jeho příchod. To, jak 

přišel, nikdo z nás nečekal. I pastýři byli překvapeni. Co nám ale může pomáhat 

naše světlo šířit dále do světa? To, že se naučíme rozpoznávat Spasitele a 

kráčet v jeho stopách. Pak už Vánoce nebudou nocí, ale záplavou světla. Tehdy 

se noc stane světlem.  
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Děkujeme za bohatě prožitý rok. 

Už teď se těšíme na společnou cestu rokem 2023! 
 

 

Velmi vám děkujeme za celoroční přízeň. Vážíme si, že ochutnáváte rozmanité 

delikatesy, které vám s radostí nabízíme. Nákupem našich produktů s 

příběhem zároveň umožňujete komunitě novodvorských mnichů žít mnišský 

život. A to je nádherný příběh. 

 
 

 

Příběh plný bohatých a inspirativních kapitol. A my se těšíme na všechny ty 

následující. Stále na vás všechny myslíme v našich modlitbách. Přejeme vám 

jenom to nejlepší. Především to, aby Vánoce ani po návratu do všedního života 

neopustily vaše srdce. Aby tajemství Vánoc, tajemství setkání s láskou Boží, 

která v dítěti Ježíši přišla na svět, zůstalo živě přítomné ve vašem životě a 

přinášelo své plody pokoje, vstřícnosti, odpuštění i po celý příští rok. 
 

 

S přáním všeho dobrého, 

o. Jiří, celerář opatství Nový Dvůr a jednatel společnosti Labora s.r.o.  
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